
 

 

SKUPŠTINA-Odbor za društvene djelatnosti 
Pazin, Dršćevka 3 
Tel: 052/351-667, Fax: 052/351-686 
 
KLASA: 021-04/19-02/47 
URBROJ: 2163/1-01/7-19-02 
Pazin, 9. rujna 2019.  
 
 
 

ZAPISNIK 
sa 16. sjednice Odbora za društvene djelatnosti Istarske županije održane dana 9. rujna 
2019. godine s početkom u 9,00 sati u prostorijama Istarske županije u Pazinu, Dršćevka 3. 
 
Konstatira se da su sjednici nazočni: predsjednica Odbora za društvene djelatnosti Skupštine 
Istarske županije Irena Peruško, Ljerka Peruško, mr.sc Tatjana Tomaić, i Davor Komar. 
Opravdano je odsutan Bruno Stermotić. 
 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: Sonja Grozić Živolić pročelnica Upravnog odjela za 
zdravstvo i socijalnu skrb IŽ, Doriana Šumberac Jelić - pomoćnica pročelnice Upravnog odjela 
za obrazovanje, sport i tehničku kulturu IŽ, Ester Duić - viša savjetnica za pravne poslove u 
Upravnom odjelu za kulturu IŽ, i Melita Ferenčić – pomoćnica tajnice Stručne službe Skupštine 
Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednica Odbora Irena Peruško, pozdravlja prisutne, konstatira kvorum i 
predlaže slijedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1. Prijedlog Pravilnika o dodjeli stipendija studentima na studijima za deficitarna 
zanimanja u zdravstvu u Istarskoj županiji  

2. Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o dodjeli stipendija studentima 
Istarske županije 

3. Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o stipendiranju studenata 
slabijeg imovnog stanja u Istarskoj županiji  

4. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama 
i dopunama Statuta IKA-Istarske kulturne agencije-Agenzia culturale istriana  

5. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama 
i dopunama Statuta Etnografskog muzeja Istre – Museo etnografico dell''Istria  

6. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama 
i dopunama Statuta Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte 
contemporanea dell'Istria 

7. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama 
i dopunama Statuta Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – Museo storico e navale 
del'Istria  



                                                             
 

8. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Mirjani Poljak-Vodnjan za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 
medicine 

9. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Doriji Leonardelli-Vodnjan za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 
medicine 

10. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Heleni Blažić-Pula za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost medicine rada 

11. Razno. 

 
 
Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.  
 

Ad-1. 

Prijedlog Pravilnika o dodjeli stipendija studentima na studijima za deficitarna 
zanimanja u zdravstvu u Istarskoj županiji 

 
Doriana Šumberac Jelić, detaljno po člancima obrazlaže predmetnu točku. 
 
Tatjana Tomaić, pita koliko bi trebala iznositi stipendija? 
 
Doriana Šumberac Jelić navodi da stipendije koje se isplaćuju po dva, uvodno obrazložena 
Pravilnika, do sada su iznosile 1.100,00 kn mjesečno, a na radnim sastancima se razmišljalo 
o iznosu od 3.000,00 kn. Ako je student prve godine onda je to stipendija za cijelo vrijeme 
trajanja studija, ako je student na petoj godini, onda su to dvije godine, i onda bi takav student 
nakon završetka studija bio u obvezi raditi dvije godine u zdravstvenoj ustanovi osnivača 
Istarske županije. 
 
Tatjana Tomaić, navodi da je ovo sve pohvalno i podržava Prijedlog, međutim, student bi se 
trebao javljati na natječaj za posao ako bude raspisan, ako ne, onda on nema više nikakvu 
obavezu. Pita da li se to možda može drukčije formulirati, obzirom da znamo da najveći deficit 
kadrova ima Opća bolnica Pula? Da li se može direktno napraviti takav ugovor da ti kadrovi 
idu direktno u Opću bolnicu Pula bez natječaja, jer postoji kontinuirana potreba za tim 
kadrovima? 
Ukoliko u tom roku od šest mjeseci ne bude raspisan nikakav natječaj, tada taj student nema 
više nikakvu obavezu prema Županiji. 
 
Doriana Šumberac Jelić, navodi da obzirom da su potrebe velike, ne polazi se sa stajališta da 
neće biti natječaja. 
 
Tatjana Tomaić smatra da se lako može prekinuti ta obveza studenta kojeg se stipendiralo na 
taj način, znači ako nema natječaja ili ako ne ispunjava neke uvjete. Istarska županija bi 
trebala davati te stipendije, ali da se točno definira da su nakon toga ti kadrovi dužni raditi u 
Općoj bolnici. 
 
Irena Peruško smatra da bi se time kršilo nekome pravo izbora. Ako je npr. u pitanju student 
mikrobiologije i bolnica trenutno nema potrebe za tim kadrom, tada takav student ne može biti 
stipendiran, ne može sklopiti nikakav ugovor direktno s bolnicom.  



                                                             
 

S druge strane, u Bolnici ne nedostaje samo medicinskog kadra opće prakse, već nedostaje i 
specijalizacija. Možda bi trebalo prije nego što student vraća stipendiju, na neki način 
uvjetovati da ide dalje na specijalizaciju, i na neki način bi ga „vezala“ ali ne novcem nego 
daljnjim rastom i ulaganjem u daljnje obrazovanje. 
Zbog toga postavlja pitanje veze između ta tri Pravilnika. U drugom Pravilniku radi se o 
stipendiranju deficitarnih zanimanja, te pita da li je izlučeno zdravstvo? 
 
Doriana Šumberac Jelić odgovara da nije izlučeno zdravstvo već je deficitarno određeno kao 
općenito, te navodi da Župan svake godine na Prijedlog Upravnog odjela donosi odluku o 
deficitarnim studijima, na temelju kvote koja se dobije iz Zavoda za zapošljavanje. 
Navodi da deficitarna zanimanja u zdravstvu nisu samo liječnici, mogu biti fizioterapeuti, više 
medicinske sestre. Na temelju podataka Zavoda za zapošljavanje određuju se deficitarna 
zanimanja. 
 
Irena Peruško navodi da je osobno od 2008. do 2013. godine radila na izradi upisnih kvota, 
koje su nažalost ograničene samo na visoku i višu stručnu spremu, koje su se radile na temelju 
broja prijavljenih nezaposlenih osoba u evidenciji Zavoda i potreba na tržištu koje se prijave u 
Zavod. 
U Zavodu nema obaveze prijavljivanja natječaja i nisu sve nezaposlene osobe prijavljene na 
Zavodu, tako da na „sivom“ tržištu ima jako puno ljudi, visokoobrazovanih i srednje stručne 
spreme, tako da taj koeficijent ubrzane zapošljivosti  koji se izračunava je 30% do 40% točan. 
Zbog toga pita jesu li izlučena posebno u Pravilniku deficitarna medicinska zanimanja, te koji 
su kriteriji u stipendiranju studenata slabijeg imovnog stanja. 
Čim nešto zovemo stipendijom, to znači da smo mi nekome nešto dali. Socijalna stipendija ne 
postoji, to je socijalna pomoć. Možemo imati izvrsnog studenta, deficitarnog zanimanja, slabe 
imovinske moći, i što učiniti onda? Smatra da ako se dodijeli socijalna pomoć temeljem 
imovinskog cenzusa,  neće isključiti mogućnost dobivanja stipendije. Jedno neće isključiti 
drugo. To je jedan prijedlog o kojem valja razmisliti, tako je 2014. napravljeno u Gradu Puli. 
Svi studenti koji dobivaju socijalnu pomoć, istovremeno mogu dobiti i stipendiju od 500,00 kn 
za izvrsnost.  
Ako dobije socijalnu stipendiju, neće dobiti niti jednu drugu. 
 
Doriana Šumberac Jelić odgovara da se takav student može javiti na sva tri natječaja, ali 
dobiva samo jednu stipendiju. 
Navodi da se Prijedlog radio na temelju podataka Zavoda za zapošljavanje i pismeno 
izraženim potrebama zdravstvenih ustanova za zdravstvenim djelatnicima, te su na temelju ta 
dva izvora odredili listu deficitarnih zanimanja. 
 
Tatjana Tomaić smatra da s obzirom na otvaranje Medicinskog fakulteta u Puli, bilo bi dobro 
još jednom razmotriti da li je moguće stipendirati i studente koji dolaze izvan područja Istarske 
županije, a ne samo studente koji imaju najmanje pet godina prebivalište u našoj županiji. 
 
Irena Peruško upozorava na činjenicu da nisu isti troškovi studiranja naših studenata u 
Zagrebu ili Rijeci i u Puli.  
 
Tatjana Tomaić upozorava da bi ipak trebalo sačiniti neki plan koji bi omogućio da stipendisti 
ostaju raditi u zdravstvenim ustanovama Istarske županije, a ne da se samo javljaju na 
natječaje. 
 
Sonja Grozić Živolić navodi da smo suočeni sa trajnim i velikim nedostatkom zdravstvenih 
djelatnika, da zdravstvene ustanove moraju tražiti suglasnost nadležnog Ministarstva za 



                                                             
 

zapošljavanje, natječaji se konstanto objavljuju, a osim toga zdravstvene ustanove će biti u 
kontaktu sa stipendistima Istarske županije. 
Navodi da stipendija od 3.000,00 kn nije beznačajna i da se studenti mogu javiti na oba 
natječaja, a mogu dobiti samo jednu stipendiju. 
Već godinama smo suočeni sa činjenicom da zdravstvenog kadra manjka i nešto moramo 
hitno napraviti. Jedan od načina je ovo, važno je da s nečim krenemo. Dobro je što smo krenuli 
upravo sa zdravstvom. 
Važno je naglasiti da je također određeno da tijekom studija su se studenti stipendisti obavezni 
javljati zdravstvenim ustanovama, odnosno zdravstvene ustanove imaju obavezu složiti neki 
adekvatan način prihvata, komunikacije, održavanja veze, privlačenja tih budućih liječnika.  
 
Irena Peruško inzistira na tome da bi iz Pravilnika o stipendiranju studenata trebalo izostaviti 
medicinska zanimanja, iz razloga što su ista obuhvaćena novim Pravilnikom o dodjeli 
stipendija studentima na studijima za deficitarna zanimanja u zdravstvu. 
 
Tatjana Tomaić pita o kojem broju studenata za deficitarna zanimanja se radi koji imaju 
stipendiju 1.100,00 kn? 
 
Doriana Šumberac Jelić navodi da smo do sada imali opciju 40 redovnih stipendija gdje su se 
mogli javljati svi i 20 socijalnih, u iznosu od 1.100,00 kn mjesečno, za jednu akademsku 
godinu. Svaku godinu su se javljali ponovno na natječaj. 
 
Tatjana Tomaić pita koliko je od tih 40 deficitarnih otpadalo na zdravstvo? 
 
Doriana Šumberac Jelić odgovara da je bilo deset do dvanaest medicinskih. 
Student se može javiti po sva tri natječaja, ali u konačnici ako dobije npr. dvije, mora odlučiti 
koju će prihvatiti, što je zakonski ispravno. 
 
Odbor nakon rasprave, jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Pravilnika o dodjeli stipendija studentima na studijima za deficitarna 
zanimanja u zdravstvu u Istarskoj županiji, te se upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-2. 

Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o dodjeli stipendija studentima 
Istarske županije 

Doriana Šumberac Jelić navodi da se izmjene Pravilnika o dodjeli stipendija studentima 
Istarske županije kao i Pravilnika o stipendiranju studenata slabijeg imovnog stanja u Istarskoj 
županiji, tiču usklađivanja s Uredbom o zaštiti osobnih podataka 
 
Odbor jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o dodjeli stipendija 
studentima Istarske županije, te se upućuje Skupštini na usvajanje 



                                                             
 

 
Ad-3. 

Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o stipendiranju studenata 
slabijeg imovnog stanja u Istarskoj županiji 

 
Odbor, jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopuni Pravilnika o stipendiranju studenata 
slabijeg imovnog stanja u Istarskoj županiji, te se upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-4. 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta IKA-Istarske kulturne agencije-Agenzia culturale istriana 

 
Ester Duić obrazlaže predmetnu točku. 
Navedenom se Statutarnom odlukom vrši usuglašavanje odredbi Statuta IKA-e s odredbama 
Statuta drugih ustanova u kulturi čiji je osnivač Istarska županija na način da se utvrđuje pravo 
ravnatelja ustanove da se, u slučaju isteka mandata, može rasporediti na radno mjesto unutar 
ustanove, a koje odgovara njegovoj stručnoj spremi. 
Davanjem prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku osnivač omogućava ravnateljici IKA-e 
da donese predmetnu Statutarnu odluku. 
 
Odbor bez rasprave, jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o 
izmjenama i dopunama Statuta IKA-Istarske kulturne agencije-Agenzia culturale istriana,  te 

se upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-5 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta Etnografskog muzeja Istre – Museo etnografico dell'Istria 

 
Ester Duić obrazlaže predmetnu točku. 
Kod ove i sljedećih Odluka o Muzejima, radi se o upisu u registar ustanova tzv. sekundarnih 
djelatnosti Muzeja, koje se obavljaju uz primarnu, muzejsku djelatnost, kao što je npr. 
posluživanje jela i pića. 
 
Tatjana Tomaić pita kako to da Muzeji mogu biti registrirani za ponudu jela i pića, tj. za 
ugostiteljsku djelatnost? 



                                                             
 

 
Ester Duić navodi da im je to uz osnovnu djelatnost, sekundarna djelatnost.  
 
 
Odbor  jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o 
izmjenama i dopunama Statuta Etnografskog muzeja Istre – Museo etnografico dell'Istria, te 

se upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-6 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte contemporanea 

dell'Istria 

 
 
Odbor bez rasprave, jednoglasno donosi sliedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o 
izmjenama i dopunama Statuta Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte 

contemporanea dell'Istria, te se upućuju Skupštini na usvajanje 

 
Ad-7 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – Museo storico e navale 

del'Istria 

 
 
Odbor bez rasprave, jednoglasno donosi sljedeći  
 

ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o 
izmjenama i dopunama Statuta Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – Museo storico e 

navale del'Istria, te se upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-8 



                                                             
 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Mirjani Poljak-Vodnjan za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 

medicine 

Sonja Grozić Živolić obrazlaže predmetnu točku. 
Kod ovog Prijedloga Odluke kao kod sljedeća dva Prijedloga radi se o davanju suglasnosti 
koncesionarima za promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe. Naime, Ugovorom 
o koncesiji utvrđena je obaveza ishođenja suglasnosti davatelja koncesije u slučaju promjene 
prostora obavljanja djelatnosti na temelju koncesije. 
 
Odbor bez rasprave, jednoglasno donosi sljedeći  
 

ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Doriji Leonardelli-Vodnjan 
za promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 
medicine, te se upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-9 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Doriji Leonardelli-Vodnjan za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 

medicine 

 
Odbor bez rasprave, jednoglasno donosi sljedeći  
 

ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Doriji Leonardelli-Vodnjan 
za promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost opće (obiteljske) 
medicine, te se upućuje skupštini na usvajanje 

 

Ad-10 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Heleni Blažić-Pula za promjenu 
prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost medicine rada 

 
 
Odbor  bez rasprave, jednoglasno donosi sljedeći  
 

ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti koncesionarki Heleni Blažić-Pula za 
promjenu prostora obavljanja javne zdravstvene službe – djelatnost medicine rada, te se 
upućuje Skupštini na usvajanje 

 



                                                             
 

 
Ad-11 
Razno 

 
Sonja Grozić Živolić informira članove Odbora da će predsjednik Skupštine dopuniti dnevni 
red sjednice Skupštine s točkom Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o promjeni 
naziva, te usklađivanju i proširenju djelatnosti Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Prim.dr. 
Martin Horvat“ Rovinj.  
Predmetnom Odlukom predlaže se novi naziv Bolnice koji glasi: „Specijalna bolnica za 
ortopediju i rehabilitaciju „Prim.dr. Martin Horvat“ Rovinj-Rovigno-Ospedale specialistico per 
l'ortopedia e la riabilitazione „Prim. dr. Martin Horvat“ Rovinj-Rovigno“. 
Također, potrebno je uskladiti i djelatnosti Bolnice koje glase: 

- Bolnička djelatnost iz područja fizikalne medicine i rehabilitacije 
- Specijalističko-konzilijarna djelatnost iz područja fizikalne medicine i rehabilitacije, 

ortopedije i traumatologije 
- Djelatnost fizikalne terapije 

 
Sukladno Strategiji razvoja Bolnice, specijalističko-konzilijarna djelatnost proširuje se  na 
djelatnost neurologije, telemedicine, stručnu i znanstvenu djelatnost te djelatnosti 
zdravstvenog turizma. 
 
 
Davor Komar podsjetio je Odbor na dogovor s prošle sjednice da će se održati sastanak s 
ravnateljem bolnice u Rovinju. 
 
Osim toga, informira članove Odbora o problematici prijevoza djece u Centar za rehabilitaciju 
Veruda u Puli. Konkretno radi se o djeci iz područja općina Kršan, Pićan, Sv. Petar  u Šumi, 
Žminj i Svetvinčenat, po koje više ne dolazi kombi vozilo na kućne adrese. Roditelji se snalaze 
na razne načine, neki su odustali od odlaska u Centar. 
Predlaže se da pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb kontaktira ravnateljicu 
Centra, te o tome izvijesti članove Odbora kako bi se eventualno poduzele daljnje aktivnosti 
oko pomoći u rješavanju te problematike. 
 
 
Završeno u 11,12  sati. 
 
 
Zapisnik vodila: 
Mirela Udovičić 
 
        Predsjednica Odbora 
            Irena Peruško 
 


